
Slovo hejtmanky
Milé kolegyně, milí kolegové,
srdečně Vás opět zdravím do všech 
středočeských obcí. Je tu adventní 
čas a já bych byla moc ráda, abyste 
si jej Vy i Vaši občané co nejvíce 
užili. Ať se rozzáří co nejvíce očí 
u obecních vánočních stromků a ať 
adventní trhy jsou plné smíchu 
a vůně svařáku. Kdybyste chtěli 
tip pro sebe nebo pro někoho 
z Vašeho okolí, co zajímavého 
tematického v tomto období zažít, 
doporučuji Středočeský advent 
v našich muzeích a galeriích 

a nejen tam. Inspiraci naleznete ZDE. Konec roku je také čas bilancování. 
A protože nám na půlku listopadu vychází i výročí ve vedení kraje, tak 
jsme se samozřejmě ohlíželi. Musím říct, že mám velkou radost z toho, 
kolik se z našeho programového prohlášení už povedlo splnit. Jsme už 
kolem 200 splněných bodů z asi 230. Co vše se za tři roky povedlo a co 
ještě plánujeme do té cílové rovinky, jsme představili na výroční tiskové 
konferenci. Podrobnosti najdete ZDE. Je tam i odkaz na videozáznam, 
kdybyste se chtěli podívat.
Zjistíte hlavně to, že nechceme dělat nějaké líbivé předvolební akce. Na ty 
já nevěřím. Dotáhneme co nejvíce projektů tak, abychom končili s čistým 
stolem, a rozpracujeme nové, aby příští vedení kraje nepřišlo „k prázdným 
šuplíkům“. Priority se nemění – bezpečnost kraje, školství, silnice, veřejná 
doprava, investice do nemocnic … zkrátka vše jako doposud. 
Podle toho vypadá i rozpočet kraje na příští rok, který jsme schválili na 
posledním letošním Zastupitelstvu. Výdaje dosáhnou bezmála 50 miliard 
korun, kdy v souladu s predikcemi ministerstva financí počítáme s vyššími 
daňovými příjmy. Podrobnosti se dočtete dále v tomto zpravodaji, ale tady 
bych chtěla vyzdvihnout, že krajské finance předáme v lepší kondici, než 
byly a hlavně i přes snižování dluhové zátěže budeme rekordně investovat 
a také prostřednictvím fondů pomáhat, kde je třeba. Například částka 
na opravy silnic po zimě bude absolutně nejvyšší a dosáhne dokonce 
miliardy korun, rekordní pak budou i prostředky ve fondech určených pro 
dobrovolné hasiče na moderní vybavení, ve fondu prevence, což považuju 
za naprosto klíčové, ale i další fondy budou mít vyšší alokaci peněz než 
v letošním roce. V průměru půjde o nárůst 10 procent.
K tomu všemu přibude předvolební kampaň a já Vám chci slíbit, že my ji 
povedeme slušně. Moc bych si přála, aby v ní šlo jen o vize pro náš kraj 
a zlepšení života našich občanů. Abychom jim tím, mimo jiné, ukázali, že 
politika se dá dělat slušně. A my v tom půjdeme příkladem. Beru to jako 
náš koaliční krajský novoroční závazek.
A hlavně Vám všem chci popřát co nejklidnější svátky a co nejvíc pohody 
s rodinou. Tudíž co nejméně vzruchu, žádné výjezdy Vašich jednotek sborů 
dobrovolných hasičů k hořícím vánočním stromkům, ani výjezdy těch 
předurčených jednotek k dopravním nehodám, ani 
žádné telefonáty policie nebo občanů, že si máte 
převzít pobíhajícího psa, který zmateně kličkuje 
mezi vozidly, však Vy víte…

Veselé Vánoce a hodně štěstí v novém roce Vám, 
Vašim blízkým a Vašim občanům.

Ze srdce, Petra Pecková
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Dejte si do kalendářů

Krajský úřad poskytuje obcím 
metodickou pomoc! 

Webináře o územním plánování: 

Představujeme novou mobilní aplikaci Středočech 

Jedním z úkolů a povinností krajského úřadu 
je poskytovat metodickou a odbornou pomoc 
obcím, městům a městysům� Veškeré potřebné 
informace přinášíme od konce minulého roku 
v přehledné elektronické publikaci, která je 
zástupcům obcí v pravidelných intervalech 
zasílána� „Cílem bulletinu je shrnout a upozornit 
na metodiky  
k nově publiko-
vaným právním 
předpisům ve Sbírce 
zákonů a další 
důležité informa-
ce, které jsou pro 
efektivní fungová-
ní obcí potřeba,“ 
vysvětluje ředi-
tel KÚSK Honza 
Louška� Bulletin 
najdete ke 
stažení ZDE.

16. LEDNA 2024 OD 9:00
Jak správně zrušit zastavitelnost pozemků 
v územním plánu
Redukce zastavitelné plochy naráží na tuhý 
odpor vlastníků a investorů, kteří se proti 
změnám územních plánů brání u soudů� Aby 
obce zbytečně necouvaly, měly by vědět, že 
soudy akceptují celou řadu důvodů pro zásahy 
do vlastnických práv – od ochrany před 
povodněmi, přes zákazy výstavby na kvalitní 
zemědělské půdě až po snahu řešit negativní 
dopady změny klimatu nebo nutnosti reagovat 
na nedostatečné kapacity infrastruktury�
  
6. února 2024 od 9:00
Jak obstát s územním plánem před 
soudem?
Soudní přezkum je strašákem územního 
plánování a nejedna starostka nebo starosta 
mají o vrásku navíc, když jim na stole přistane 
„žaloba“ nespokojeného vlastníka� Dobrou 
zprávou je, že existují cesty, jak změnit 
regulaci v územním plánu, aniž by došlo 

k jeho zrušení soudem� Klíčem je všechno 
dobře odůvodnit, nikoho nediskriminovat 
a přemýšlet spolu s projektantem nad tím, jaký 
konkrétní nástroj z nabídky stavebního zákona 
zvolit k dosažení cíle� 
  
20. února 2024 od 9:00
Hrozí obci náhrada za zklamaná očekávání 
investorů?
Stavební zákon (stávající i nový), a dokonce 
i soudy se dívají na náhrady investorům velmi 
přísně a jen málokdo se svými požadavky ve 
skutečnosti uspěje� Stačí respektovat několik 
základních pravidel a obec se nemusí obávat 
toho, že by skutečně přišla o obrovské částky 
z rozpočtu�
 

Webináře budou probíhat na odkazu 
 meet.google.com/kvs-mptb-jba a jejich 
záznam bude možné zhlédnout i zpětně� 
Obce mohou dotazy zasílat i předem na 
e-mail vendula@davidzahumensky.cz 
nebo kosprd@kr-s.cz� 

Chcete mít ještě větší přehled o dění ve 
Středočeském kraji? Nově naleznete čtvrtletník 
Středočech v digitální podobě s funkcí 
pohodlného čtení zdarma ke stažení v AppStore 
a GooglePlay� 

Přehledné informace o dění ve Středočeském 
kraji tak můžete mít jednoduše ve vaší kapse! 
Stáhněte si aplikaci Středočech a nenechte 
si ujít aktuální informace z oblasti dopravy, 
kultury, zdravotnictví, školství či například 

bezpečnosti ve Středočeském kraji� Díky 
notifikacím vám navíc neunikne žádná aktualita 
ani nové vydání našeho zpravodaje� 
Čtvrtletník Středočech si můžete pohodlně 
přečíst také na WEBU. 

WEBINÁŘE
Zveme vás na webináře, které vzešly 
z aktuálních potřeb a témat, se 
kterými se potýkáte anebo které vás 
zajímají� 
Jejich přehled naleznete zde: 
ONLINE SEMINÁŘE. 
Tyto webináře jsou zdarma a jsou 
vedeny odborníky, se kterými 
můžete diskutovat a téma 
dopodrobna rozebírat� V případě, 
že jste nestihli některý z webinářů 

živě nebo si chcete jen připomenout 
jeho obsah, záznamy je možné 
sledovat ZDE� 
A stále platí, máte-li téma, které vám 
leží na srdci, neváhejte a napište nám 
na obce@kr-s.cz.
Archiv videí z webinářů najdete 
ZDE. Prezentace z webinářů 
najdete ZDE.
A stále platí, máte-li téma, které vám 
leží na srdci, neváhejte a napište 
nám na obce@kr-s.cz

https://stredoceskykraj.cz/web/urad/metodika-obcim
http://meet.google.com/kvs-mptb-jba
https://www.stredocech.stredoceskykraj.cz
https://stredoceskykraj.cz/web/urad/webinare
https://vimeo.com/user117471422/videos
https://vimeo.com/user117471422/videos
https://vimeo.com/user117471422/videos
https://stredoceskykraj.cz/web/urad/webinare
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Dotace a fondy

PŘEHLED DOTACÍ A FONDŮ

VYHLÁŠENÍ JIŽ PÁTÉ VÝZVY NA PŘÍJEM ŽÁDOSTÍ  
O KOTLÍKOVÉ DOTACE
Stejně jako ve výzvě čtvrté, oprávněnými žadateli jsou lidé 
v důchodu a s nízkými příjmy. Žádosti o dotaci na výměnu starých 
kotlů na tuhá paliva 1. a 2. emisní třídy, které bude od září 2024 
zakázáno používat, mohou zájemci zasílat již od 5. září tohoto ro 
Příjem žádostí bude ukončen 31. srpna 2024. 
Pro danou výzvu požádal Středočeský kraj Ministerstvo životního 
prostředí o alokaci pro přidělování dotací ve výši přesahující 224 
milionů korun� Lhůta pro podávání žádostí o poskytnutí dotace 
je pro fyzické soby – konečné uživatele stanovena od 5� 9� 2023 
do 31� 8� 2024� Žádosti budou podávány elektronicky a následně 
doručované v listinné papírové formě s podpisem konečného 
uživatele do podatelny Krajského úřadu Středočeského kraje nebo ve 
formátu PDF prostřednictvím datové schránky Středočeského kraje� 
„Očekáváme, že počet žádostí by se měl pohybovat okolo 1500. Dle 
statistických šetření je ve Středočeském kraji totiž stále několik tisíc 
nevyhovujících kotlů na tuhá paliva,“ vysvětluje náměstek pro oblast 
financí a dotací Michael Kašpar�
Účelem dotace je finanční podpora výměny kotle na pevná paliva 
s ručním přikládáním v rodinných domech (včetně trvale obývaných 
staveb pro rodinnou rekreaci) a v bytových jednotkách bytových 
domů na území Středočeského kraje� Podpora fyzickým osobám je 
poskytována formou dotace ve výši 95 % ze způsobilých výdajů dílčího 
projektu, a to s následujícími limity:

Nový zdroj tepla Max. dotace
Kotel na biomasu s ručním přikládáním,  
včetně akumulační nádoby 130 000 Kč
Kotel na biomasu s automatickým přikládáním 130 000 Kč
Tepelné čerpadlo 180 000 Kč

 
Veškeré informace jsou k dispozici na webu kraje.
Zřízena je i infolinka přímo ke kotlíkovým dotacím (tel� 257 280 991) 
a kontaktní e-mailová adresa kotliky@kr-s.cz.
 
STŘEDOČESKÝ FOND PODPORY VČASNÉ PŘÍPRAVY PROJEKTŮ EU 
2021+ A NIP
Fond podpory včasné přípravy projektů EU 2021+ a NIP je 
administrován Odborem řízení dotačních projektů Krajského úřadu 
Středočeského kraje�
Počet podaných žádostí jedním žadatelem v rámci Programu není omezen�
Lhůta pro podání žádostí je stanovena od 1. 2. 2023 od 9:00 hodin 
do 15. 12. 2023 do 15:00 hodin.

VYHLÁŠENÍ PROGRAMU 2023 PRO POSKYTOVÁNÍ DOTACÍ 
Z ROZPOČTU STŘEDOČESKÉHO KRAJE
ZE STŘEDOČESKÉHO INFRASTRUKTURNÍHO FONDU
V souladu s usnesením Zastupitelstva Středočeského kraje č� 0130-
25/2023/ZK ze dne 29� 5� 2023 vyhlašuji hejtmanka Mgr� Petra Pecková 
Program 2023 pro poskytování dotací z rozpočtu Středočeského kraje 
ze Středočeského Infrastrukturního fondu�
Pro tematické zadání PODPORA ROZVOJE ZÁKLADNÍCH ŠKOL – 
NAVÝŠENÍ KAPACITY je lhůta pro podávání žádostí o dotace je 
v Programu 2023 stanovena od 17. července 2023 od 9:00 hodin do 
28. června 2024 do 12:00 hodin.
Způsob podání žádosti o dotaci stanovuje „Metodický pokyn 
k podávání žádostí o finanční podporu z rozpočtu Středočeského 
kraje prostřednictvím aplikace eDotace“ schválený Zastupitelstvem 
Středočeského kraje dne 29� 5� 2023 usnesením č� 011-25/2023/ZK�
Povinné přílohy stanovuje Program 2023 pro poskytování dotací 
z rozpočtu Středočeského kraje ze Středočeského Infrastrukturního 
fondu�

Prostřednictvím této centrální internetové aplikace je možné podávat 
žádosti o poskytnutí dotací prostřednictvím veřejnoprávní smlouvy 
podle VŠECH Pravidel a Programů pro poskytování dotací z rozpočtu 
Středočeského kraje� CENTRÁLNÍ INTERNETOVÁ APLIKACE�

https://dotace.kr-stredocesky.cz/ku-dotace-application/
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Digitalizace veřejné správy a jednotlivých agend je nezadržitelná, a proto 
je třeba věnovat maximální pozornost této oblasti�
Centrální místo služeb je základní stavební prvek celé komunikační 
infrastruktury veřejné správy� Je to systém vzájemného, řízeného a 
bezpečného propojování subjektů veřejné a státní správy, dále zajišťuje 
komunikaci subjektů veřejné a státní správy s jinými subjekty ve vnějších 
sítích, jakými jsou Internet nebo komunikační infrastruktura EU�
Laicky řečeno bude umožňovat, aby každý zaměstnanec a úředník veřejné 
správy získal prostřednictvím CMS efektivnější přístup k informacím, na 
které má dle platné právní úpravy nárok� 
Obce s rozšířenou působností (ORP) byly do CMS připojeny v průběhu 
let 2020–2021� Do 31� 12� 2024 jsou ORP povinna zahájit veškerou 
komunikaci na služby eGovernmentu výhradně prostřednictvím CMS�

Obce II. typu
l Od 30� 6� 2023 do 31� 12� 2023 je třeba podat „Žádost o zřízení přístupu 
k Extranetu v prostředí CMS“ do Datové schránky Ministerstva vnitra 
(6bnaawp) spolu s vyplněným dotazníkem� 
l Do 1 měsíce od zaslání Žádosti obec obdrží informaci o zavedení do 
evidence obcí čekajících na výzvu k zahájení procesu připojení do CMS�

l Následně obce vyčkají na oficiální výzvu k zahájení procesu připojení 
do CMS� 
l  Do 9 měsíců od obdržení výzvy k zahájení procesu připojení do CMS 
je obec povinna zahájit komunikaci na služby eGovernmentu výhradně 
prostřednictvím CMS�
Více informací naleznete ZDE �

DOTACE NEPOSKYTOVANÉ STŘEDOČESKÝM KRAJEM
V JEDNOTNÉM DIGITÁLNÍM STANDARDU NOVÁ VÝZVA NA OBNOVU 
BROWNFIELDŮ V PROGRAMU MPO
Ministerstvo průmyslu a obchodu podpoří projekty revitalizace 
brownfieldů v majetku obcí, měst a krajů� Žadatelé se mohou hlásit s 
multifunkčními projekty, u kterých převažuje podnikatelské využití� 
Připraveno je pro ně celkem 160 milionů korun, dotace přitom může 
pokrýt 50 % nákladů na jeden projekt� Výzva je průběžná a příjem 
žádosti probíhá od 13. července do vyčerpání alokace� Bližší informace 
jsou uvedeny ZDE� 
 
NOVÉ DOTACE PRO ENERGETICKÉ ÚSPORY VEŘEJNÝCH BUDOV. 
MŽP OD DUBNA SPOUŠTÍ DVĚ DOHROMADY PĚTIMILIARDOVÉ 
VÝZVY
Ministerstvo životního prostředí přichází v Operačním programu 
Životní prostředí (OPŽP) s novinkou pro oblast šetření energiemi� 

Tentokrát nabídne dotaci na komplexní úsporné projekty na 
veřejných budovách� Ty umožní školám, nemocnicím, obecním 
úřadům a dalším veřejným budovám získat finanční prostředky na 
zateplení, modernizaci vnitřního osvětlení, instalaci fotovoltaiky, 
zelené střechy i systémy pro zachytávání, úpravu a rozvod 
srážkových a šedých vod nebo dobíjecí stanici pro elektromobily� 
Příjem žádostí byl u těchto výzev zahájen na začátku dubna.

VÝZVA NA FINANČNÍ PODPORU PŘÍPRAVY PROJEKTŮ BYTOVÉ 
VÝSTAVBY A REKONSTRUKCÍ.
Příjem žádostí je zahájen 20� 11� 2023 a bude ukončen 30�4� 2024�
Základní informace: Ministerstvo pro místní rozvoj ČR - MMR poskytne 
obcím 150 milionů korun na přípravu bytových projektů (gov.cz)
Výzva:  Ministerstvo pro místní rozvoj ČR - 1. výzva – Finanční podpora 
na přípravu projektů v souladu s cíli EU (4.1.3) (gov.cz)

Centrální místo služeb (CMS)

Důležité

https://www.mvcr.cz/clanek/komunikacni-infrastruktura-verejne-spravy-a-centralni-misto-sluzeb-584441.aspx?q=Y2hudW09NA%3D%3D
https://www.mpo.cz/cz/podnikani/dotace-a-podpora-podnikani/podpora-brownfieldu/program-regenerace-a-podnikatelske-vyuziti-brownfieldu---vyzva-vi--2023--275525/
https://mmr.gov.cz/cs/ostatni/web/novinky/mmr-poskytne-obcim-150-milionu-korun-na-pripravu-b
https://mmr.gov.cz/cs/ostatni/web/novinky/mmr-poskytne-obcim-150-milionu-korun-na-pripravu-b
https://mmr.gov.cz/cs/evropska-unie/narodni-plan-obnovy/1-vyzva-financni-podpora-na-pripravu-projektu-v-so
https://mmr.gov.cz/cs/evropska-unie/narodni-plan-obnovy/1-vyzva-financni-podpora-na-pripravu-projektu-v-so
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Program 107290 Zachování a obnova historiích hodnot I
Cílem programu je podílet se na udržování 
válečných hrobů a pietních míst v důstojném 
stavu či na jejich výstavbě, a tím přispět 
k zachování památky vojáků a ostatních 
osob, které zahynuly v boji nebo v důsledku 
aktivní účasti ve válečném konfliktu, a to 
prostřednictvím poskytování dotací�
Vymezení základních pojmů:

Péče o válečné hroby
Péčí o válečné hroby se rozumí zabezpečování 
úpravy, ochrany, zřizování nových válečných 
hrobů, přemísťování nebo rušení válečných 
hrobů, včetně exhumací� 

Válečný hrob
Válečným hrobem je pro účely tohoto 
programu místo, kde jsou pohřbeny ostatky 
osob, které zahynuly v důsledku aktivní 
účasti ve vojenské operaci nebo v důsledku 
válečného zajetí, anebo ostatky osob, které 
zahynuly v důsledku účasti v odboji nebo 
vojenské operaci v době války� Válečným 
hrobem může být hrob jednotlivce, hrob 
hromadný nebo kostnice, včetně náhrobků 
a ostatního hrobového zařízení� Válečným 
hrobem je rovněž evidované místo 
s nevyzvednutými ostatky osob zemřelých 
v souvislosti s válečnou událostí, anebo jiný 
objekt, který je za válečný hrob považován 
v souladu s mezinárodní smlouvou, jíž je Česká 
republika vázána�
Válečným hrobem je pro účely tohoto programu 
i pietní místo, kterým se rozumí pamětní 
deska, pomník, památník nebo obdobný symbol 
připomínající válečné události a oběti, které 
zahynuly v důsledku aktivní účasti ve vojenské 
operaci nebo v důsledku válečného zajetí, anebo 
oběti osob, které zahynuly v důsledku účasti 
v odboji nebo vojenské operaci v době války�

Oprávněný žadatel
Oprávněným žadatelem o dotaci na péči 
o válečné hroby je vlastník válečného hrobu, 
a pokud není znám, vlastník nemovité věci, na 
které je válečný hrob umístěn; a současně:
l u něj v období předchozích dvou let nebylo 
zjištěno porušení rozpočtové kázně způsobené 
nedostatky v hospodaření s finančními 
prostředky poskytnutými ze státního rozpočtu 
kapitoly ministerstva na péči o válečné hroby, 
- v předchozích dvou letech vyúčtoval 
prostředky poskytnuté ze státního rozpočtu 
kapitoly ministerstva na péči o válečné hroby 
úplně, správně a včas� 

Oprávněným žadatelem není ten, kdo 
v předchozích dvou letech:
l vzal žádost o poskytnutí dotace zpět, nebo 
l  řízení o jeho žádosti bylo zastaveno 

z důvodu neodstranění vad žádosti ve 
stanoveném termínu� 

Žádost o poskytnutí dotace 
Dotace ministerstva na realizaci konkrétní 
akce činí 80 % z celkových uznatelných 
skutečně vynaložených nákladů na 
stavební část realizace akce. Minimální 
výše poskytované dotace je 50 tis. Kč. 
Z prostředků dotace lze hradit též náklady na 
údržbu a úpravu válečného hrobu, čímž 
se rozumí například označení válečného hrobu, 
umístění pamětní desky, a to včetně běžné údržby 
válečného hrobu, jeho okolí a přístupu k němu� 
Žádosti o poskytnutí dotace na zabezpečení péče 
o válečné hroby se podávají na základě vyhlášené 
Výzvy k podání žádosti (výzva od  
1� 11� 2023 do 31� 1� 2024)� Žádosti se podávají 
a zpracovávají prostřednictvím webové aplikace 
informačního systému RISPF, na stránkách 
https://isprofin.mfcr.cz/rispf� Žádosti o dotace 
elektronicky odeslané do  31. ledna jsou 
zahrnuty do rozhodování o poskytnutí dotací na 
následující kalendářní rok� 

Požadované přílohy:
l výpis z dokumentu, kterým kompetentní 
orgán schválil podání žádosti o dotaci 
a investiční záměr k realizaci akce nebo 
doložení oprávnění k podání žádosti o dotaci 
(je-li žadatel právnickou osobou), 
l doklad o majetkoprávním vztahu k předmětu 
dotace (válečnému hrobu, pozemku, 
na kterém má být válečný hrob vystavěn) 
l výpis z katastru nemovitostí, snímek 
pozemkové mapy s označením místa dislokace 
válečného hrobu,
l investiční záměr k realizaci akce - formulář 
přílohy je ke stažení na stránkách ministerstva, 
l fotodokumentace válečného hrobu,
l doklad o vedení bankovního účtu,

l není-li žadatel o dotaci současně vlastníkem 
nemovité věci (pozemku nebo objektu), 
na které je válečný hrob umístěn, je nutno 
doložit písemný souhlas vlastníka nemovité 
věci s realizací akce,
l je-li válečný hrob evidován jako kulturní 
nemovitá památka, doložit závazné stanovisko 
(rozhodnutí) příslušného orgánu státní 
památkové péče k realizaci akce, 
l jsou-li součástí realizace akce práce 
týkající se životního prostředí (např� sadové 
a parkové úpravy, doložit souhlasné stanovisko 
územně příslušného odboru ochrany životního 
prostředí k realizaci akce, 
l dokumenty týkající se součinnosti se 
stavebním úřadem, 
l je-li žadatel právnickou osobou, doložit 
informace o identifikaci; formulář přílohy 
je ke stažení na stránkách ministerstva�

Po doručení žádostí je provedena formální 
kontrola žádostí a předložených podkladů� 
Pokud se následující formální kontrolou 
žádosti zjistí, že žádost obsahuje vady, budete 
žadatel vyzván k jejich odstranění� V případě, 
že žádost vady neobsahuje nebo tyto budou 
ve stanovené lhůtě odstraněny, žádost bude 
posuzována podle kritérií zveřejněných 
v Dokumentaci programu Zachování a obnova 
historických hodnot I, dostupné 
na internetových stránkách ministerstva 
https://www.valecnehroby.army.cz/
dotace. Výsledek posouzení bude zveřejněn 
na internetových stránkách ministerstva do 
konce roku, který předchází roku, na který bude 
dotace poskytnuta� Následně bude žadatelům, 
jejichž žádosti budou kladně vyřízeny, zaslána 
Registrace akce a Rozhodnutí o poskytnutí 
dotace� O přidělení a výši dotací rozhoduje 
poskytovatel dotace do vyčerpání přidělených 
finančních zdrojů� 
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Výjezd vedení Středočeského kraje na Mělnicko
Vedení Středočeského kraje v úterý 26� 9� 
2023 opět vyrazilo do regionu� Tentokrát 
se hejtmanka Petra Pecková a krajští radní 
vydali do ORP Mělník� Cílem jejich cesty byla 
Česká zahradnická akademie Mělník, pobočka 
společnosti Stachema disponující chemickou 
laboratoří, Regionální muzeum Mělník 
a elektrárna v Horních Počáplech� Nechyběla 
ani závěrečná diskuse s veřejností�
První zastávkou byla Česká zahradnická 
akademie Mělník� Dalším místem na programu 
radních byla pobočka slovenské společnosti 
Stachema, která je specialistou na stavební 
chemii, speciální malty, materiály pro 
povrchové úpravy fasád či další chemické 
přípravky�  Stachema začala tento rok úzce 
spolupracovat i s naším Středočeským 
inovačním centrem� V Horních Počaplech 
se středočeské vedení podívalo do útrob 
elektrárny, kterou provozuje Skupina ČEZ� 
Radní mimo jiné s vedením elektrárny 
diskutovali o budoucnosti energetiky a vizích 
společnosti� A v neposlední řadě za kulturou! 

A to rovnou do Regionálního muzea Mělník, 
příspěvkové organizace Středočeského 
kraje�  Krajské vedení si nenechalo ujít novou 
venkovní výstavu MUSEUM PRO FUTURO, která 

představuje architektonické návrhy studentek 
a studentů z Fakulty architektury ČVUT 
v Praze na revitalizaci kapucínského kláštera, 
ve kterém dnes sídlí právě muzeum�  

Aktuality
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Další výjezd pak na konci října směřoval do Brandýsa nad Labem – Staré Boleslavi
První zastávkou radních byla společnost 
Continental Česká republika, která v Česku 
působí už přes 20 let a zaměřuje se 
mimo jiné i na elektronické komponenty 
a high-tech součástky do aut, jako jsou 
palubní desky, multimediální systémy nebo 
bezpečnostní prvky� Druhou zastávkou 
vedení Středočeského kraje byla firma 
Servis – Centrum CZ� Jedná se o společnost 
zabývající se opravami a pronájmy 

nákladních vozidel a komunální techniky� 
Během návštěvy proběhla diskuze radních 
se zástupci firmy o zájmu o učňovské či 
maturitní vzdělání technického zaměření� 
Třetí zastávkou byla společnost Tvin CZ, 
výrobce zmrzlinových kornoutů a obalů, 
který působí na trhu od roku 1991� 
Hlavními tématy diskuze byla zaměstnanost 
v regionu� 
Na závěr návštěvy Rady Středočeského 

kraje v regionu Brandýs nad Labem – 
Stará Boleslav bylo naplánováno setkání 
se starosty okolních obcí a občany na 
městském úřadě� Mezi hlavními body 
debaty byla digitalizace a bezpečnost, 
nemocnice a zdravotnictví, finance, sociální 
oblast, veřejná a silniční doprava, školství, 
regionální rozvoj, majetek a investice, životní 
prostředí a zemědělství� Každé oblasti se 
chopil příslušný radní dle svého resortu�
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Nová příručka Nástroje AI ve veřejné správě
Jedním z velkých problémů samosprávy je 
množství administrativy, která se s jejím 

výkonem pojí� Proto je nezbytné hledat cesty, 
jak administrativní zátěž snižovat a umožnit 

úřadům věnovat se 
řešení věcných 

problémů� 
I to byl 

důvod, proč 
se Petr 

Kohout, 
vedoucí 
práv-
ního 
oddě-
lení 
Kraj-
ského 
úřadu 

Středo-
českého 

kraje, 
jako 

spoluautor 
podílel na 

vydání příručky 
„Nástroje AI ve 

veřejné správě“� Umělá inteligence začíná 
hrát klíčovou roli v řadě procesů, a do bu-
doucna jistě bude nedílnou součástí výkonu 
státní správy� AI může zefektivnit a zjedno-
dušit naši práci, a i do malých obcí přinést 
profesionalitu, která byla dosud vyhrazena 
velkým korporacím� Veřejná správa má jedi-
nečnou příležitost stát se lídry při etickém 
a bezpečném zavádění AI do pracovních 
procesů a díky tomu zlepšit služby poskyto-
vané občanům�
Práce s umělou inteligencí přináší i výzvy, 
které nelze podcenit – jde zejména o aspekt 
bezpečnosti a ochrany citlivých údajů� Cílem 
příručky je tak nabídnout základní informa-
ce o umělé inteligenci a ukázat, jak by Vám 
mohla pomoci ve Vaší činnosti� Příručka je 
vytvořena tak, abyste po jejím přečtení mohli 
začít AI samostatně bezpečně využívat a do-
sahovali uspokojivých výsledků�
Pokud Vás možnosti využití AI v činnosti 
Vaší obce zajímají, můžete si e-book „Ná-
stroje AI ve veřejné správě“ stáhnout ZDE� 
Příručka je zdarma a volně šiřitelná bez 
jakýchkoli omezení.

Obce, které chtějí nový web, se mohou hlásit
Středočeský kraj spolupracuje s komunitou 
expertních dobrovolníků Česko�Digital 
a spolkem Otevřená města na vytvoření 
jednoduché šablony a systému pro weby malých 
obcí, příspěvkových organizací a neziskovek�  
Spolupráce se zároveň týká projektu CSGOV, 
platformy určené pro tvorbu webových stránek 
pro obce a další veřejné subjekty� 

Středočeský kraj se spojil s renomovanou 
organizací Česko�Digital a spolkem Otevřená 
města, který se zabývá digitalizací obcí a krajů� 
Snahou je přinést inovativní řešení pro malé 
obce, příspěvkové organizace a neziskové 
organizace a nabídnout jim jednoduchou 
a bezpečnou šablonu, resp� snadný editační 
systém pro jejich webové stránky� 

„Tvorba webových stránek je pro malé obce 
a neziskové organizace často finančně velmi 
náročná. Projekt CSGOV přináší revoluční řešení 
v podobě otevřeného redakčního systému, 
který umožňuje vytvářet webové stránky 
s minimálními náklady a zároveň poskytuje 
nezávislost na externích dodavatelích či 
správcích webu,“ konstatuje Petra Pecková, 
hejtmanka Středočeského kraje� 

Celá platforma je postavena na IT systému 
Drupal, což ji činí bezpečnou a spolehlivou� 
„Nyní hledáme obce, které by měly zájem se do 
tohoto projektu zapojit a postupně se podílet 

na definici svých potřeb, čímž s bude systém 
neustále vylepšovat. Mohou to být obce, které 
mají web graficky či technicky zastaralý, mají 
například jen svazkové stránky nebo nechtějí 
nadále platit obvyklé komerční řešení,“ 
říká Tomáš Zmuda, předseda Komise pro ICT 
a digitalizaci Středočeského kraje�

Projekt zahrnuje i vytvoření základního obsahu, 
což umožní rychlý a snadný start� Lucie Smolka, 
předsedkyně Otevřených měst, představuje 
možnosti technické podpory: „Obce, které budou 
mít zájem o pomoc s nasazením řešení, se mohou 
obracet na Otevřená města. Připravili jsme balíčky 
služeb, které jsou ušité na míru podle potřeb, 
velikostí a náročnosti uživatelů.”

Podobné řešení založené na otevřeném 
softwaru v České republice dosud chybí� 
„CSGOV nabízí jednoduchou údržbu 
a správu z jednoho centrálního místa, 
což usnadňuje samosprávám zachování 
aktuálnosti svých webových stránek. 
Umožňuje také efektivní sběr dat a metrik 
do centrálního systému, který slouží jako 
základ pro datově podložená rozhodnutí 
ohledně dalšího rozvoje produktu. Věříme, 
že spolupráce s Otevřenými městy, která 
podporuje využití otevřených řešení 
v prostředí samospráv, je správným 
směrem vpřed,“ shodují se Veronika Quek 
z Česko�Digital a Petr Illek, zakladatel 
projektu CSGOV�

https://1url.cz/wuiZs
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Celkem 58 osobností z řad policistů, hasičů 
a občanů bylo v úterý 10� října oceněno Medailí 
Středočeského kraje za mimořádné skutky 
a významné zásluhy� Oceněné nominovali 
zástupci Integrovaného záchranného systému 
Středočeského kraje za výjimečné zásahy, které 
vedly k záchraně lidských životů a k řešení 
extrémních situací� 
„Opět jsme chtěli ocenit ženy a muže, kteří 
prokázali duchapřítomnost, rozhodnost a odvahu, 
a zachránili tak životy druhých. Ocenili jsme 
policisty a hasiče za mimořádné činy, například 
za poskytnutí první pomoci ještě před příjezdem 
záchranky, tedy za něco, co nepatří mezi jejich 
běžnou pracovní náplň. Ocenili jsme i civilisty, 
kteří na místě události zasahovali jako první 
a svým jednáním zachránili život. A nebýt včasné 
pomoci, následky by mohly být tragické. A ocenili 
jsme i osobnosti, které se podílely na zvládnutí 
uprchlické krize v roce 2022 ve střediscích KACPU,“ 
uvedla hejtmanka Petra Pecková�
„Civilisty na ocenění nominovala naše Zdravotnická 
záchranná služba. Právě občan, který na záchranku 
zavolá, je ve spolupráci s operátorkou či operátorem 
klíčovou osobou, která může v první chvíli zachránit 
život. Tímto bych chtěl poděkovat nejen každému, 
kdo projeví odvahu a pomůže, ale právě i našim 
pracovníkům operačního střediska a záchranářům. 
Je to opravdu velmi náročná práce, jsou to stovky 
a tisíce emočně náročných případů. A já před jejich 
nasazením smekám,“ uvedl náměstek hejtmanky 
Pavel Pavlík�
Ocenění zasahovali například u dopravních 

nehod, zachránili kolegyni při kolapsu v práci 
nebo ženu během koncertu� Při několika zásazích 
pomohlo i použití automatického externího 
defibrilátoru, na jehož distribuci mezi hasiče 
a policisty se Středočeský kraj dlouhodobě 
podílí� Ocenění dostali i policisté a policistky, 
kteří zabránili sebevraždě� Cenu převzali 
i zástupci hasičů, kteří pomáhali s likvidací 
loňského požáru v Národním parku České 
Švýcarsko (úplný přehled oceněných níže)�
Během večera předala hejtmanka Petra Pecková 
za Středočeský kraj také šek na 50 000 korun 
zástupcům Nadace policistů a hasičů, která 
pomáhá rodinám příslušnic a příslušníků, kteří 
během služby přišli o život�
Slavnostního předávání Ocenění za mimořádné 
skutky a významné zásluhy v kongresovém 

centru kutnohorského GASKu se zúčastnili 
i ministr vnitra Vít Rakušan, první náměstek 
policejního prezidenta Tomáš Lerch, generální 
ředitel HZS ČR Vladimír Vlček, ředitel Krajského 
ředitelství Policie ČR Václav Kučera, ředitel 
středočeské ZZS Pavel Rusý, ředitel Krajského 
vojenského velitelství Praha pro Středočeský 
kraj Roman Tkačík a další hosté�
„Děkuji všem oceněným za to, že v pravou chvíli 
nezaváhali a pomohli jinému člověku. Není to 
vždy samozřejmé, a o to je to cennější. Zachránění 
i jejich blízcí jsou jim navždy vděční. Příběhy 
profesionálů, kteří se při plnění běžných povinností 
proměnili v záchranáře, i civilistů, kteří v krizové 
situaci nezaváhali a začali pomáhat, jsou příběhy 
velké odvahy. Budu ráda, když se stanou inspirací 
pro ostatní,“ uzavřela hejtmanka�

Hejtmanka udělila ocenění za mimořádné skutky a významné zásluhy

Zástupci Policie ČR
• pprap. Natalie Anna Bergmann a pprap. 
Jan Kobsa – za záchranu života seniorce 
z hořícího domu 
• prap. Přemysl Zahálka a prap. David 
Čížek – za záchranu života při pokusu 
o sebevraždu
• pprap. Lucie Ďoubalová – za zabránění 
tragické srážce vlaku s uvízlým kamionem
• nprap. David Houda, nstržm. Hana Kacovská 
a nstržm. Jakub Nováček – za záchranu života 
77letého muže při srdečním kolapsu
• prap. Adam Šimůnek, prap. Valerie 
Mikošková a nstržm. Simona Hodíková – za 
záchranu života muže po srdečním kolapsu
• pprap. Václav Drahoš a pprap. Filip 
Veselý – za záchranu života muže před 
vykrvácením
• nstržm. Ladislav Bůžek a pprap. Miroslav 
Šnobl – za záchranu života seniorce 
z hořícího domu
• prap. Libor Potůček a pprap. Zuzana 
Kotěrová - za záchranu života 56letému 
muži po srdeční zástavě
• pprap. Petr Kovács a pprap. Roman Hoť - 

za záchranu motokáře při autonehodě
• prap. Petra Janková – za záchranu života 
mladé ženě při pokusu o sebevraždu
• prap. Filip Kučírek a pprap. Karel Matoušek 
– za záchranu života muže v bezvědomí

Zástupci HZS ČR
• ppor. Radek Vyvial, pprap. Lukáš 
Novotný, nstržm. Josef Robovský a plk. 
Dalibor Zeman – za záchranu života při 
dopravní nehodě v Itálii
• pprap. Ladislav Burián, nstržm. David 
Lehoučka, pprap. Milan Korotvička 
a nstržm. Matouš Martinec – za záchranu 
života muže při pokusu o sebevraždu
• kpt. Světlana Beránková, kpt. Monika 
Turkovská, kpt. René Mildorf a por. Ivana 
Konývková – při pomoci v KACPU během 
uprchlické krize
• plk. Petr Chalupník, plk. Jaroslav 
Gabriel, ppor. Martin Vondra, mjr. Pavel 
Šimek, ppor. Jakub Jakupaj a ppor. Martin 
Kůřil – při zásahu a pomoci při zvládnutí 
požáru v Malinovém dole pod Pravčickou 
bránou, který se rozšířil až na plochu 5x2 km

Z řad veřejnosti
• Emil Tabaček, František Doležal st. 
a František Doležal ml. –  za záchranu 
života myslivce, jmenovaní dlouhých 15 
minut osobu resuscitovali, a to až do 
příjezdu záchranné služby a policie
• Matěj Samec –při záchraně dvou životů 
při dopravní nehodě a z hořícího auta
• Miroslav Schreier, Tereza Hurtíková 
a Václav Havel – za záchranu života muže 
po srdečním kolapsu
• Michala Ménová, Ilona Kafková, Iveta 
Šimáňová, Anna Pecková a Zdeněk 
Volenec – za záchranu života kolegyně, 
která zkolabovala v práci
• Filip Choleva – za duchapřítomný zásah 
při rvačce, ve které šlo o život
• Jitka Bergmannová, Josef Krátký 
a Kateřina Kettner – za záchranu života 
seniorovi s epileptickým záchvatem
• Martina Heroldová a Jaroslav Malý 
– za záchranu života ženy v bezvědomí 
doprovázeném srdeční zástavou
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Středočeský kraj vyhlásí další ročník soutěže pro základní a střední školy 
v rámci projektu „Kraje pro bezpečný internet“ 2023/2024� Tématem 
jsou rizika virtuální komunikace a bezpečné chování v prostředí 
internetu� Vyhlášení soutěže dnes schválili radní�
„Děti a mládež jsou někdy na internetu a na sociálních sítích skoro v každé 
minutě jejich volného času. A právě proto je potřeba stále připomínat 
rizika, která s tím mohou být spojená. Mějme na paměti, že škody, které 
může napáchat rizikové chování na internetu, bývají nevratné. V krajním 
případě jde dokonce o ohrožení života. Projekt Kraje pro bezpečný internet 
je jednou z možností, jak otevřít tohle téma ve školách, jak přijít na 
oblasti, o kterých je dobré mluvit. Věřím, že se do nového ročníku zapojí 
spousta škol, které díky tomu svým žákům pomohou opět zvýšit povědomí 
o možných nástrahách v prostředí internetu a sociálních sítí,“ uvedla 
hejtmanka Petra Pecková�
V rámci projektu „Kraje pro bezpečný internet“ probíhá řada aktivit, 
včetně soutěží pro žáky základních a středních škol� Středočeský kraj 
soutěž pořádá již od roku 2015� V roce 2022 se zapojilo 2 500 žáků 
z bezmála stovky škol� Školy mohou za svou aktivitu v soutěži dostat od 

Středočeského kraje finanční dary od 30 000 korun pro školu s nejvyšším 
zapojeným počtem žáků v poměru k počtu žáků ve škole až po  
10 000 korun po školu na třetím místě� Peníze jsou určené na pořízení 
vybavení (hardware i software) souvisejícího se zajištěním či zvýšením 
bezpečnosti žáků při jejich práci ve škole v prostředí internetu� Soutěžní 
on-line kvízy startují 2. října a budou ukončeny 29. února příštího 
roku.

Máme novou Koncepci deinstitucionalizace 
a transformace dětských domovů zřizovaných 
Středočeským krajem� Čeká je postupný 
přechod k samostatným bytům a domům, 
aby se život dětí v náhradní rodinné péči 
ještě více přiblížil životu jejich vrstevníků 
z běžných rodin� Kraj chce postupně v okolí 
současných dětských domovů získat vhodné 
byty nebo domy, kam by se děti a jejich 
odborný doprovod mohly přestěhovat� Celá 
transformace je rozdělena do pěti etap a bude 
dokončena do roku 2040� Koncepci schválilo 
krajské zastupitelstvo na svém posledním 
zasedání� 
„V souladu s dlouhodobými záměry kraje 
i České republiky, a samozřejmě po konzultacích 
se zástupci našich dětských domovů, jsme 

zpracovali strategický dokument, kterým se 
bude kraj řídit v následujících téměř dvaceti 
letech. Chceme transformovat dětské domovy 
ústavního typu na prostředí, které je blízké 
rodině. Podle původního záměru měl jako první 
přijít na řadu Dětský domov Pyšely. Nakonec 
ještě předtím bude Dětský domov Beroun, 
protože kraj získal minulý týden pro tento účel 
darem dva domy od manželů z Berounska,“ 
uvedl radní pro oblast vzdělávání a sportu 
Milan Vácha�
Práce na Koncepci byly zahájeny v roce 
2022� V rámci přípravy proběhla opakovaná 
jednání se zástupci jednotlivých dětských 
domovů zřizovaných Středočeským krajem, 
aby navrhované kroky odpovídaly reálným 
potřebám zařízení a aktuálním možnostem� 

Středočeské školy se opět mohou zapojit do soutěže, která varuje před riziky na internetu

Krajské dětské domovy v současné podobě postupně skončí, stanou se z nich zařízení rodinného typu

Do investic do mateřských a základních škol míří další finanční podpora� 
Více než 74 milionů korun bude rozděleno mezi 9 žadatelů� Jedná se 
o finanční prostředky, které budou použity převážně na stavební úpravy 
nutné pro navýšení kapacit školských zařízení� 
„Dlouhodobě neúnosná situace ohledně nedostatečné kapacity základních 
i mateřských škol ve středočeských obcích nás přiměla podniknout konkrétní 
kroky. Z krajského rozpočtu si nemůžeme dovolit výstavbu nových budov 
nebo rozšiřování stávajících objektů, ale chceme alespoň částečně pomoci 
obcím s financováním. Proto jsme navrhli vytvoření dvou nových oblastí 
podpory, abychom zvýšili podíl spolufinancování projektů za účelem snížení 
finančního zatížení obcí a měst,“ uvedl náměstek hejtmanky pro oblast 
financí Michael Kašpar�
Finanční podporu získá 9 žadatelů, šest z nich získá dotaci ve výší 10 milionů 
korun� Jedná se především o spolufinancování svazkových škol: Český 
Brod-Doubravčice (10 000 000 Kč), Chýně – Hostivice (10 000 000 Kč) 
nebo například LOŠBATES na území Louňovic (10 000 000 Kč)� V Klecanech 
bude revitalizovaná základní škola a rovněž navýšena její kapacita (10 000 
000 Kč) a v obci Sulice se základní škola dočká přístavby (10 000 000 Kč)� 
V Kostelní Lhotě (6 304 524 Kč) a v Kounicích (5 584 519 Kč) budou díky 

stavebním úpravám rovněž rozšířeny prostory škol� Ve Vysokém Újezdu na 
Berounsku dojde k rozšíření mateřské školy (2 302 563 Kč)�
Částka přesahující 74 milionů korun bude rozdělena z rozpočtu 
Středočeského kraje ze Středočeského Infrastrukturního fondu 
v rámci Tematického zadání Podpora rozvoje a obnova základních 
a mateřských škol� Program je určen ke spolufinancování projektů 
primárně podpořených ze státního rozpočtu v oblasti rozvoje a obnovy 
regionálního školství�

Částkou přesahující 74 milionů kraj pomůže rozšířit kapacity mateřských a základních škol

© foto MŠ Kostelní Lhota
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V příbramské nemocnici byly slavnostně uvedeny do provozu dvě nové 
SPECT-CT kamery na Oddělení nukleární medicíny v druhém areálu 
příbramské nemocnice� Obě diagnostické kamery značky Siemens 
s pořizovací cenou 55 milionů bez DPH se podařilo zakoupit díky 
dotačnímu titulu REACT-EU� Z vlastních finančních prostředků pak 
nemocnice zakoupila nové laminární boxy pro přípravu radiofarmak 
v hodnotě 6 milionů korun� „V principu jsou ty kamery stejné jako 
předchozí, mají ale nové detektory, lepší rozlišení a zejména ve srovnání 
se starými je lepší kvalita CT vyšetření. Spolu s primářem MUDr. Petrem 
Blehou jsme přesvědčeni, že bychom mohli některá nativní vyšetření CT 
provádět i tady u nás, čímž by mohlo dojít ke zkrácení objednacích lhůt,“ 
popisuje nové kamery primář Oddělení nukleární medicíny ON Příbram 
doc� MUDr� Otto Lang Ph�D�
Rozdíl zobrazování na nukleární medicíně oproti klasickým 

zobrazovacím metodám je v principu, kdy radiologické zobrazovací 
metody zobrazují převážně strukturu, zatímco scintigrafické metody 
zobrazují především funkci� Zatímco u RTG přístrojů nebo CT 
přístrojů je zdroj záření mimo tělo pacienta, u nukleární medicíny 
je vpraven do těla pacienta a je detektován gama kamerou, která 
toto záření zachytává� Tento způsob vyšetření se využívá především 
u onkologických a kardiologických vyšetření, ale i řady jiných�
„Jsem velmi rád, že se naší příbramské nemocnici daří modernizovat 
vybavení a jsou uskutečňovány projekty, které jednoznačně přispívají ke 
zvyšování kvality poskytované péče. Vždy, když vidím, jak neskutečně 
rychlý vývoj má celá medicína, přístrojové vybavení nevyjímaje, 
uvědomuji si, jak důležité je držet krok s dobou a zajistit tak pro naše 
pacienty ten nejvyšší možný standard. Jako ekonom musím současně 
ocenit úspěchy samotné nemocnice nacházet a využívat finanční zdroje 
z dotačních programů, jako je tomu v tomto případě,“ uvedl náměstek 
hejtmanky pro oblast zdravotnictví Pavel Pavlík�

Příbramská nemocnice uvedla do provozu nové kamery pro nukleární medicínu 
za více než 55 milionů korun

Radní schválili navýšení celkového objemu 
peněžních prostředků na podporu projektu 
„Obědy do škol“ pro příspěvkové organizace 
Středočeského kraje z částky 3,98 mil� korun na 
6,2 mil� korun� Cílem projektu, který zastřešuje 
Ministerstvo práce a sociálních věcí, je 
zabezpečit bezplatné školní stravování pro děti 
ve věku od 2 do 26 let, kterým jejich rodinná 
finanční situace nedovoluje zajistit si školní 
obědy�
„Jsem rád, že bylo možné celkový objem prostředků 
navýšit a těší mě, že školy a školská zařízení neváhají 
tento dotační titul využít. Rád bych upozornil, že 
druhé období pro podávání žádostí proběhne v 
termínu od 4. prosince do 15. prosince 2023, a to 
prostřednictvím online aplikace eDotace,“ doplnil 
Michael Kašpar, náměstek hejtmanky pro oblast 
financí a dotací� Finanční podpora školního 
stravování se týká rovněž nekrajských škol a 
školských zařízení, pro které je na letošní školní rok 
alokováno 8,8 milionu korun�
Nárok na bezplatné stravování mají děti ve věku 
2–26 let, které jsou zapojeny do předškolního 
vzdělávání (mateřská škola) nebo jsou žáky/
studenty základních škol či víceletých gymnázií, 
středních škol (SOŠ, SOU), vč� speciálních, 
kombinovaných či konzervatoří nebo navštěvují 
domovy mládeže a internátní zařízení, a zároveň 
jejich rodina pobírá dávky pomoci v hmotné nouzi 

nebo se ocitla v nepříznivé finanční situaci� Díky 
projektu dochází ke zlepšování podmínek pro 
řádný průběh školní docházky žáku a žáky a snižuje 
se riziko případného sociálního vyloučení�  „Je 
smutné, že v dnešní době v České republice jsou 
děti, které nemohou chodit do školní jídelny a tím 
pádem obvykle ani do družiny, protože rodiče nemají 
na zaplacení oběda, nebo ho prostě platit nechtějí. 
Takové děti nemají energii, bývají často nemocné, a 
navíc jsou vyloučené z kolektivu, což se promítá do 

jejich dalšího vývoje. Proto jsem rád, že Středočeský 
kraj v roli koordinátora těmto dětem může pomoci k 
lepšímu životu,“ uvedl náměstek Michael Kašpar�
Projekt je financován z Operačního programu 
Zaměstnanost plus (OPZ+) Ministerstva práce 
a sociálních věcí ČR (MPSV ČR), který čerpá 
prostředky z Evropské unie� Celková částka 
vyčleněná na podporu „Obědů do škol“ na školní 
roky 2023/24 a 2024/25 činí necelých 25,2 milionu 
korun�

Projekt Obědy do škol pokračuje i v následujícím pololetí
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l Založili jsme tzv�  „ODPADOVÝ WEB“ , kde budou soustředěny 
informace týkající se odpadů Středočeského kraje – novinky, akce, 
projekty etc�
l Jedním ze způsobů, jak může kraj ze své pozice starostům obcí 
pomoci s řešením otázky zefektivnění odpadového hospodářství, je 
právě podat jim pomocnou ruku, zprostředkovat sdílení informací mezi 
obcemi a iniciovat pilotní projekty v oblasti odpadového hospodářství� 
Krajský úřad má proto od září novou sílu na podporu rozvoje odpadového 
hospodářství v kraji, stala se jí Betty Crhová (crhova@kr-s.cz)�

 DPADOVÉ OKÉNKO

Děkujeme za vaší hojnou účast na semináři Odpadové hospodářství pro 
obce a města 2023� Záznam celého semináře najdete ZDE� 

Na 30 tajemníků úřadů ORP Středočeského kraje pozval ředitel krajského 
úřadu Jan Louška na dvoudenní jednání do krásné obce Klášter Hradiště nad 
Jizerou, jehož cílem bylo předání si vzájemných zkušeností a informací při 
správě stejného území, Středočeského kraje�
Tato pravidelná setkání zařadil ředitel krajského úřadu do své pravidelné 
agendy již minulý rok a dle kladné zpětné vazby by v tom rád pokračoval i 

nadále� „Spolu s obcemi spravujeme stejné území a musíme být partneři, kteří 
spolu dobře komunikují� Pomáhá nám to při efektivní správě celého území 
Středočeského kraje“, dodává ředitel� 
Na setkání pozval ředitel i odborníky z úřadu, kteří prezentovali pro tajemníky 
to nejdůležitější z oblasti stavebního zákona, zákoníku práce, životního 
prostředí, kultury a kybernetické bezpečnosti�

Dobrá komunikace mezi úřady a obcemi je nezbytná pro úspěšnou správu území

https://odpady.kr-stredocesky.cz/ 
https://seminar-odpady.trideni.cz/
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Desítky zraněných, šest mrtvých, škody za desítky 
milionů korun� To je bilance tragické železniční 
nehody, která se stala v blízkosti berounského 
nádraží� Na přejezd tam před rozjetý rychlík 
z Plzně vjel řidič s cisternou� Strojvedoucí už 
nedokázal srážce zabránit� Ve vlaku cestovalo 
108 osob� Střih! Naštěstí nešlo o skutečnou 
událost, ale velké cvičení složek Integrovaného 
záchranného systému Vlak 2023. Zraněné si 
„zahráli“ studentky a studenti zdravotních škol 
a další dobrovolníci, krev byla nahrazena barvou 
a za mrtvé byly prohlášeny figuríny� 
Hlavními cíli taktického cvičení bylo především 
ověřit spolupráci a koordinaci činností při 
třídění velkého množství raněných mezi 
složkami IZS, prověřit činnost štábu velitele 
zásahu a orgánů krizového řízení u složitých 
zásahů a ověřit možnosti spojení na místě 
mimořádné události� Pro operační střediska je to 
jedinečná možnost prověřit a případně doladit 
komunikaci a výměnu informací� 
A jak to vypadalo v Berouně? Mimořádnou 
událost ohlásil muž, který v blízkosti přejezdu 
venčil psa�  Operační důstojník na základě 
přijatých informací vyslal předurčené síly 
a prostředky jednotek požární ochrany a předal 
informace i na operační střediska složek IZS�
První jednotka, která dojela na místo, potvrdila 
informaci o mimořádné události a zahájila 
průzkum, na jehož podkladě odhadla počet 

zraněných a potřebné síly a prostředky� 
Současně zahájila třídění zraněných metodou 
START a zahájila přípravy pro příjezd většího 
množství techniky� Další dojíždějící jednotky 
se postupně zapojily do záchranných 
a vyprošťovacích prací podle pokynů velitele� Na 
místo jsou povoláni členové posttraumatického 
týmu, pracovníci Českého červeného kříže, 
jednotka SDH obce předurčená na ochranu 
obyvatelstva, evakuační autobusy a zástupci 
města Beroun�
Bohužel, železniční nehody nejsou ničím 
neobvyklým� Jen mezi roky 2017–2022 bylo 
zaznamenáno 290 mimořádných událostí, 
při kterých došlo ke střetu vlakem s jiným 
dopravním prostředkem či předmětem�  Při 
tom zemřelo 50 osob, přičemž dalších 180 osob 
utrpělo zranění� Hejtmanka Středočeského 
kraje Petra Pecková proto v roce 2023 nařídila 
provedení taktického cvičení, které svým 

rozsahem a typem události umožní efektivně 
procvičit třídění velkého počtu raněných�

Zúčastněné složky integrovaného záchranného 
systému a orgánů veřejné správy:
l Hasičský záchranný sbor Středočeského kraje
l Hasičský záchranný sbor podniku Správa 
železnic s�o�
l Zdravotnická záchranná služba Středočeského 
kraje
l Jednotky sborů dobrovolných hasičů obcí
l Policie České republiky
l Městská policie města Beroun
l Město Beroun
l Oblastní spolek Českého červeného kříže

Do taktického cvičení se přímo na místě 
mimořádné události zapojilo: 
l 150 zasahujících a 103 poučených figurantů,
l 16 rozhodčích,
l 50 organizátorů�

Cvičení Vlak 2023 prověřilo složky IZS
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Zastupitelstvo Středočeského kraje na svém dnešním zasedání 
schválilo rozpočet Středočeského kraje pro rok 2024, který počítá 
s příjmy přesahující 47,8 miliard Kč a výdaji stanovenými na více než 
49,5 miliard Kč� Rozdíl mezi výdaji a příjmy je pokryt financováním, 
a to zapojením bankovních úvěrů a zůstatku hospodaření z minulého 
roku a snížen ve financování o splátky přijatých bankovních úvěrů� 
Sestavený rozpočet reflektuje předpokládaný mírný hospodářský růst� 
Daňové příjmy kraje návrh rozpočtu pro příští rok předpokládá vyšší 
o zhruba 10,9 % oproti upravenému rozpočtu 2023�
Návrh rozpočtu celkových příjmů (bez financování) na rok 2024 je 
proti schválenému rozpočtu roku 2023 vyšší o 5,8 miliardy Kč, což 
představuje zvýšení o téměř 14 %� „Nárůst je způsoben především 
zvýšením daňových příjmů s ohledem na ekonomickou situaci. Současně 
jsou na základě stanoviska Ministerstva financí ČR do schváleného 
rozpočtu nově zapojeny přijaté dotace ze státního rozpočtu na 
financování sociální oblasti a drážní dopravy. Tyto dotace byly dosud 
zapojovány do rozpočtu až v průběhu roku,“ vysvětluje náměstek pro 
oblast financí a dotací Michael Kašpar s tím, že výdaje kraje (bez 
financování) jsou oproti schválenému rozpočtu roku 2023 vyšší 
o zhruba 4,5 miliardy Kč�
Předkládaný návrh rozpočtu Středočeského kraje pro rok 2024 je 
sestaven ve výši příjmů 47 802 229 800 Kč a ve výši výdajů 49 503 

478 800 Kč� Rozdíl mezi výdaji a příjmy je pokryt financováním, a to 
zapojením bankovních úvěrů ve výši 1 958 275 000 Kč, zapojením 
zůstatku hospodaření z minulého roku ve výši 29 562 000 Kč a ve 
financování snížen o splátky přijatých úvěrů kraje ve výši 286 588 000 
Kč� Po zapojení financování je příjmová a výdajová část ve výši 49 790 
066 800 Kč� 

„Těší mě, že se daří do oblasti životního 
prostředí alokovat vysoké částky. Nejvíce 
peněz je navrženo opět ve Středočeském 
infrastrukturním fondu, díky kterému mohou 
obce žádat o dotace na své vodohospodářské 
stavby a projekty. Pomoc s řešením nedostatku 
pitné vody a zachování její kvality je pro nás 
velkou prioritou. Další dotace jsou určené na 
rybníky, malé vodní nádrže, tůně a mokřady 
a ráda bych upozornila na nový program 
na spolufinancování projektů zaměřených 

například na ochranu biodiverzity,“ shrnula 
radní pro oblast životního prostředí 
a zemědělství Jana Skopalíková�
Nejvyšší částka je navržena pro Středočeský 
infrastrukturní fond, pro který jsou vyčleněny 
prostředky v celkové výši 121 000 000 Kč, 
a to v rámci dvou oblastí� V první řadě se 
podpora ze Středočeského Infrastrukturního 
fondu týká drobných vodohospodářských 
projektů, jako je například výstavba, 
rozšíření, rekonstrukce ČOV a kanalizačních 

sítí nebo vodovodních sítí a vodárenských 
objektů� Dále budou podpořeny projekty 
spolufinancované z Ministerstva zemědělství 
v rámci programů „Podpora opatření 
pro zmírnění negativních dopadů sucha 
a nedostatku vody“, „Podpora výstavby 
a technického zhodnocení infrastruktury 
vodovodů a kanalizací III“ a „Podpora 
přístupu k vodě a udržitelného hospodaření 
s vodou“�
Další dotační program je zaměřen na 
rybníky, malé vodní nádrže a výstavbu nebo 
rekonstrukci a obnovu mokřadů, tůní, průlehů 
a svejlů v rámci něj si žadatelé rozdělí částku 
20 milionů korun, kterou budou moci využít 
na výstavbu nových rybníků a malých vodních 
nádrží, na jejich rekonstrukci a na výstavbu 
nebo rekonstrukci a obnovu mokřadů, tůní, 
průlehů a svejlů�
Nově bude vyhlášen program na 
spolufinancování projektu, které byly 
podpořeny Ministerstvem životního 
prostřední v rámci OP Životní prostředí� Cílem 
výzvy bude posílení ochrany a zachování 
přírody, biologické rozmanitosti a zelené 
infrastruktury, a to i v městských oblastech, 
snižování všech forem znečištění, k podpoře 
energie z obnovitelných zdrojů� Celkový 
objem peněz určený na žádosti o dotace bude 
činit 4,5 mil� Kč�

Zastupitelé schválili rozpočet na rok 2024, reflektuje předpokládaný mírný hospodářský 
růst i případné neočekávané výdaje

Projekty z oblasti životního prostředí si rozdělí více než 145 milionů korun

NOVINKY ZE ZASTUPITELSTVA
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Do čtyř let by měly z pražské tramvajové 
zastávky Vozovna Kobylisy začít zajíždět 
tramvaje přes Dolní Chabry do středočeských 
Zdib� Zastupitelé na svém dnešním zasedání 
schválili znění smluv o spolupráci s obcemi 
Zdiby a Sedlec�
„Protažení tramvajové trati by mělo odlehčit 
dopravou přetíženému okraji metropole. 
Postavíme kvalitní a spolehlivé kolejové 
propojení, čímž posílíme roli veřejné 
hromadné dopravy a celkově zatraktivníme 
danou lokalitu. Jinak řečeno, cílem je 
komplexní řešení veřejné dopravy v obcích. 
Nedávno jsme dokončili dokumentaci 
k žádosti o územní rozhodnutí a podali na 
stavební úřad. kterou podáme na stavební 
úřad v září. Zahájení výstavby trati 
plánujeme na rok 2025, hotovo by mělo být 
na konci roku 2027,“ říká Petr Borecký, radní 
pro oblast veřejné dopravy�
Pro naplnění cílů jsou nejvýznamnějšími body 
smlouvy o spolupráci se Zdiby výstavba nové 
komunikace Nová Průběžná, která povede 
po jižní straně obce� Na silnici II/608 se 
napojí mezi jižním okraje obce a Celním 
úřadem� Zaústěna bude do ulice Chaberské� 
Současná ulice Průběžná již kapacitně nestačí 
zejména autobusové dopravě�  Kraj se zaváže 
i k osazení zeleně anebo úpravě vodních 
toků a doplnění stávajícího odvodňovacího 
systému. „Za námi půjde i zadávací řízení 
na zhotovitele akce. Kraj bude v celé akci 
zastupovat Krajská správa a údržba silnic,“ 
připomíná Petr Borecký� 
Co se týče smlouvy s obcí Sedlec, pak se kraj 

zavazuje k doplnění stávajícího splaškového 
odvodňovacího systému� Totiž splašková 
kanalizace terminálu Sedlec bude napojená na 
stávající kanalizaci obce� Z důvodu vyčerpané 
kapacity čističky odpadních vod ve vlastnictví 
obce je nutné ji zkapacitnit� Naopak srážková 
voda bude z terminálu odvedena do trojice 
retenčních nádraží, doplněných poldrem 
jako bezpečnostním přelivem pro ochranu 
před přívalovými deští� Projekt počítá 
i s odlučovači ropných látek a dočišťovači�
Trať bude dlouhá zhruba 5,2 kilometru� 
Začínat by měla v zastávce Vozovna Kobylisy 
a pokračovat v ose současné „staré ústecké“ 
silnice II/608 až do Dolních Chabrů� Na 
konci silnice je převedena na její východní 
okraj a pokračuje do Zdib a dále k obratišti 
v budoucím terminálu Sedlec� „Součástí 
terminálu Sedlec je i parkoviště P+R 
s kapacitou 834 parkovacích míst. Projekčně 
je tento terminál připraven pro budoucí 
navazující tramvajové trati do Líbeznic 
a Odolene Vody. Na tento záměr jsme si 
nechali vypracovat technickou studii, kterou 

nyní představujeme obcím. Koridor bude 
od terminálu v Sedlci kopírovat dálnici, 
současně však musí zohlednit její plánované 
rozšíření na 3+3 jízdní pruhy. Samotná 
stavba trati do Odoleny Vody by mohla začít 
v roce 2030,“ připomíná Petr Borecký�
Na trase je počítáno s osmi zastávkami, 
trať by měly obsluhovat linky 10 a 17� 
V případě té první by měla tramvaj spojit 
Sedlec a Zdiby se zastávkami Kobylisy, 
Palmovka, Flora, I� P� Pavlova, Anděl a Sídliště 
Řepy� Linka 17 pak míří z Kobylis na 
Staroměstskou, Palackého náměstí do Libuše 
v Praze 4, přičemž ve špičce by měla jezdit 
každých 8 minut, v sedlech pak 10 minut, 
večer ve dvacetiminutových intervalech 
a o víkendech co čtvrthodinu� Linka 10 bude 
do Zdib a Sedlce zajíždět vždy v přepravních 
špičkách, přičemž souhrnný interval spojů 
v přepravních bude 4 minuty�

Náklady na celou akci jsou zhruba 2,5 miliardy 
korun, přičemž 85 procent by měla pokrýt 
unijní dotace�

Dotační program na obnovu památek a program na podporu knihoven 
jsou dva dotační programy z Fondu kultury a obnovy památek pro rok 
2024, v rámci kterého kraj plánuje rozdělit celkem 60 milionů korun.  
No obnovu kulturních památek je přitom určeno 58 milionů. Příjem 
žádostí do obou programů bude otevřen na začátku příštího roku.
Pro příští rok je na Program na obnovu kulturních památek plánována 
částka 58 milionů korun�  Radní pro oblast kultury, památkové péče 
a cestovního ruchu k tomu říká: „ V podpoře kultury a obnovy památek 

Středočeského kraje rozhodně nepolevujeme, naopak naši podporu 
zesilujeme. Ve Středočeském kraji je přes 5 tisíc kulturních památek, které si 
zaslouží nejen obdiv návštěvníků, ale také zejména kvalitní péči.“ Program 
2024 pro poskytování dotací na obnovu památek je rozdělen do dvou 
tematických zadání� Zadání Obnova kulturních památek je určeno pro 
projekty související s obnovou hodnot kulturní památky, tzn� stavební 
a restaurátorské práce, práce na přípravě obnovy či restaurování památky� 
Druhé tematické zadání Obnova památek určených ke společenskému 
využití je cíleno na projekty, kde je deklarováno další využití objektu 
pro spolkový a společenský život regionu nebo projekty, kdy je objekt 
dostupný nejširší veřejnosti�
Do programu pro poskytování dotací na podporu základních knihoven 
hodlá kraj pro rok 2024 vyčlenit částku 2 miliony korun� Tematické zadání 
Základní knihovny – vybavenost se zaměřuje na zlepšení technického 
vybavení knihoven, jak pro práci s veřejností, tak i na databázové 
knihovnické systémy umožňující vyhledávání veřejností v knihovním 
katalogu vzdáleným přístupem� Finance mohou být použity rovněž na 
vybavení knihovny mobiliářem či výpočetní nebo audiovizuální technikou�
Příjem žádostí do obou programů bude otevřen v termínu od 3� 1� 2024 do 
24� 1� 2024�

Středočeský kraj připravuje výstavbu nové tramvajové trati z pražských Kobylis do Zdib. 
První tramvaje by měly z okraje Prahy do Zdib zajíždět na konci roky 2027

Na obnovu kulturních památek a na vybavení knihoven pro rok 2024 vyčlení kraj 60 miliónů korun
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Úsek Vltavské cyklistické cesty mezi Zdiby a Klecany bude bezpečnější
Radní na svém dnešním zasedání schválili 
znění smlouvy o spolupráci na projektu 
s obcí Zdiby. Projekt řeší převedení chodců 
a cyklistů na nově vybudovanou komunikaci. 
 
Středočeští radní dnes poslali do další fáze 
projekt Vltavské cyklistické cesty v úseku mezi 
obcí Zdiby a městem Klecany, který umožní 
převedení bezmotorového provozu do na nově 
vybudovanou komunikaci pro pěší a cyklisty� 
Schválili totiž znění smlouvy mezi krajem a obcí 

Zdiby� Ujednání řeší společnou spolupráci na 
projektu a finanční a majetkové vypořádání� 
„Projekt řeší přeložku velmi frekventované 
Vltavské cyklistické cesty z ulice Nábřežní 
na samostatnou komunikaci. Jedná se 
o výstavbu návazného úseku na již existující 
cyklostezku z Prahy do Zdib. Cílem je zvýšení 
bezpečnosti cyklistů a chodců tím, že je 
oddělíme od silničního provozu,“ vysvětluje 
Petr Borecký, radní pro oblast veřejné dopravy 
s tím, že za kraj bude celý projekt řešit Krajská 

správa a údržba silnic (KSÚS)� Celková délka 
řešeného úseku je cca 773 m� Jedná se o dva 
úseky – nová samostatná cyklostezka v délce 
656 m a navazující rozšíření ulice Povltavské� 
Cyklostezka je navržena jako obousměrná, 
s dvěma pruhy v základní šířce tři metry 
a s asfaltovým povrchem�
Předmětem smlouvy je pak závazek kraje 
požádat o dotaci z unijního programu 
IROP, zajistit financování akce a údržbu 
cyklostezky� „Naopak obec musí převést 

Silničáři, policisté i hasiči jsou připravení na 
nadcházející zimní období� Shodli se na tom 
zástupci všech dotčených složek na štábu 
k zimní údržbě, který hostil Krajský úřad 
Středočeského kraje a kterému předsedali 
radní pro silniční dopravu Karel Bendl a ředitel 
Krajské správy a údržby silnic (KSÚS) Aleš 
Čermák�
Nepřetržitá dispečerská služba, naskladněné 
posypové materiály, nasmlouvané firmy, 
připravená technika, on-line sdílení informací 
i letité zkušenosti� To jsou atributy, se kterými 
silničáři vstupují do letošní zimní sezony� Kraj je 

připraven na sdílení informací tak, aby se složky, 
které se do zimní údržby zapojují, dozvídali 
o všech událostech včas a motoristé se na 
silnicích II� a III� třídy Středočeského kraje cítili 
co nejbezpečněji� „Úkolem kraje je koordinovat 
komunikaci. Proto jsme ve spojení nejen s policií, 
hasiči, autobusovými dopravci, Ředitelstvím silnic 
a dálnic ČR, městy, obcemi a dodavateli údržby 
a průběžně si sdílíme informace. Samozřejmě 
pak vše předáváme i motoristům. Například 
prostřednictvím on-line map. I my v hojné míře 
využíváme i on-line informace ze zhruba šesti 
desítek meteostanic našich i ŘSD a dalších 

telematických systémů,“ shrnuje Karel Bendl, 
radní pro oblast silniční dopravy�
Zde je nutné připomenout, že sypače a další 
technika vyjíždí v brzkých ranních hodinách� 
Obvykle tak, aby silnice ošetřila ještě před 
jízdami autobusů, které vozí cestující do 
škol a zaměstnání� „Každý rok se dočítám, že 
silničáři opět zaspali. Oni ale opravdu nespí. 
V terénu je obvykle veškerá dostupná technika. 
Navíc připomínám, že naším úkolem není silnice 
vyčistit od poslední vločky sněhu, ale zajistit 
sjízdnost. A to je velký rozdíl,“ připomíná Karel 
Bendl�

Na zimní údržbu silnic jsou připraveny stovky posypových vozů

Info z dopravy
Vybrané kontakty z odboru dopravy:

 Veřejná mobilita  Silniční hospodářství
  Veřejná doprava 257 280 822 Nákladní doprava + dopravci 257 280 709
 Železniční doprava 257 280 822 Dopravně správní agendy 257 280 106
 P + R  257 280 541 Pozemní komunikace 257 280 717
 Cyklodoprava 257 280 541 Zimní údržba 257 280 717
 ISDK 720 025 631 KSÚS 702 265 035  
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České dráhy po dohodě se Středočeským krajem a Prahou posilují bezpečnost v příměstských vlacích

Změna jízdních řádů od 10. prosince 2023 v rámci systému PID ve Středočeském kraji

Od začátku září České dráhy zvyšují bezpečnost ve vybraných příměst-
ských vlacích v Praze a Středočeském kraji� „Chceme, aby se cestující ve 
vlacích cítili jako v kulturním prostředí, a ne jako ve squatu. Proto se snaží-
me, aby vlaky byly nejen moderní, ale především po všech stránkách čisté. 
Společně s Českými drahami jsme připravili, myslím, solidní mix různých 
opatření, včetně častého a účinného čištění vlaků. Podle informací, které do-
stáváme přímo z terénu, se nastavená opatření neminula účinkem a já mohu 
konstatovat, že se situace zlepšila,“ říká Petr Borecký, radní Středočeského 
kraje pro oblast veřejné dopravy�
Hlídky například pomáhají při vyloučení osob, v případě, že nemají platný 
jízdní doklad nebo jinak porušují přepravní podmínky� V příštích měsících 
by se tato opatření měla rozšířit� Cílovým stavem je pokrytí všech hlavních 
příměstských linek bezpečnostními hlídkami, a to ve večerních a ranních 
hodinách� Hlídky budou zároveň střežit vlaky ve všech obratových stani-
cích� To vše nejpozději od ledna 2024� Tato opatření jsou součástí kampaně 
Společně za čisté vlaky� Ta má nejen zabránit poškozování a znečišťování 
vlaků, ale zaměřuje se celkově na komfortnější a bezpečnější cestování�
„Nyní máme k dispozici šest hlídek, které dohlížejí na bezpečnost ve více než 

čtyřiceti ranních a večerních spojích. Zároveň zvyšujeme ostrahu v některých 
obratových stanicích,“ dodává člen představenstva a náměstek generální-
ho ředitele ČD pro osobní dopravu Jiří Ješeta�

V souvislosti s celostátní změnou jízdních 
řádů v neděli 10� prosince 2023 dochází k 
trvalým změnám jízdních řádů na železnici 

i na autobusových linkách v rámci systému 
PID ve Středočeském kraji� Nejdůležitější 
změny na železnici v rámci systému PID ve 

Středočeském kraji naleznete na krajském 
webu ZDE�

dotčené pozemky ve vlastnictví obce do vlastnictví 
kraje, předat KSÚS projektovou dokumentaci 
stavby veřejného osvětlení, postoupit práva 
a povinnosti z povolení stavby veřejného osvětlení, 
uhradit veškeré náklady na jeho vybudování, které 
nebudou pokryty podporou z IROP, zajistit jeho 
správu a provoz a po ukončení doby udržitelnosti 
ho převzít do majetku,“ informuje Petr Borecký� 
Znění smlouvy již schválila rada obce Zdiby� 
V případě, že dotace nepřijdou, budou obec a kraj 
projekty realizovat samostatně a hradit si je bude 
každý subjekt zvlášť, resp� kraj zaplatí cyklostezku, 
obec pak osvětlení� Předpokládaná celková cena stavby 
je 12,8 mil� Kč� Práce by měly začít v prvním čtvrtletí 
2025� 
Úsek ze Zdib do Klecan je součástí dálkové páteřní 
trasy č� 7 a mezinárodní trasy EuroVelo 7 a její 
realizace Středočeským krajem je v souladu 
s platnou Koncepcí rozvoje cyklistiky ve 
Středočeském kraji na období 2017–2023� Projekt 
cyklostezky má vydané společné povolení, které 
nabylo právní moci v dubnu letošního roku, územní 
rozhodnutí pro veřejní osvětlení je platné od srpna�

https://stredoceskykraj.cz/web/urad/aktuality/-/asset_publisher/zvna/blog/zmena-jizdnich-radu-od-10-prosince-2023-v-ramci-systemu-pid-ve-stredoceskem-kraji
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České dráhy objednaly dalších 30 jednotek RegioFox, jejich počet dosáhne 106 kusů

Geoportál KSÚS by se měl rozběhnout už v roce 2025
Vznik nového webového Geoportálu KSÚS pro 
silničáře i veřejnost se opět o něco přiblížil� 
Nový, geografický informační systém sdruží 
dosavadní IT aplikace do jedné� Vstup do 
portálu bude umožněn nejen silničářům, ale 
i veřejnosti�
Středočeský kraj tímto krokem pokračuje 
v digitalizaci procesů, a to nejen v rámci 
Krajského úřadu, ale i v příspěvkových 
organizacích� Krajská správa a údržba silnic 
(KSÚS) tak bude v budoucnu využívat aplikaci 
Geoportál KSÚS� Ten konsoliduje veškeré 
počítačové systémy a integruje data na jedno 
místo� „Naši silničáři tak budu mít moderní 
a komplexní nástroj správy a rozvoje komunikací 
hodný 21. století,“ hodnotí Karel Bendl, radní 
pro oblast silniční dopravy�
V systému budou existovat dvě vrstvy 
s rozdílnou přístupností – veřejná pro externí 
uživatele a běžné občany a neveřejná, určená 
pro zaměstnancům KSÚS� „Díky komplexní 
správě dat a jejich možné interpretaci 
v Geografickém informačním systému (GIS) 
by měl Geoportál přínosem pro zaměstnance, 

poskytovat praktické informace týkajících se 
silniční dopravy kraje. Přístup bude především 
skrze webové rozhraní,“ konstatuje Karel Bendl 
a pokračuje: „Aplikace pro veřejnost bude umět 
zobrazit jednotlivé opravy a rekonstrukce a jejich 
plánování, informace o silnicích a mostech. 
V neveřejné části bude například řešena správa 

pasportu silnic, jejich příslušenství i dalšího 
majetku, evidencí a zadávání řešení závad na 
komunikacích zhotovitelům aj.“
„Realizaci vývoje aplikace předpokládáme v délce 
maximálně dvou let od podpisu smlouvy, tedy 
hotovo by mělo být v roce 2025,“ míní Karel 
Bendl�

Především Středočeši se mohou těšit na další motorové jednotky RegioFox� 
Většina z nyní objednaných 30 souprav zamíří do rakovnického depa 
a bude obsluhovat neelektrifikované tratě v západní části regionu� 
RegioFoxy jsou moderní, bezbariérové, dvoučlánkové motorové jednoty 
s klimatizací, Wi-Fi a dalšími výhodami moderních vlaků, které lze tak 
snadno využít třeba jako „train office“�
„Na přání objednatelů veřejné dopravy pokračujeme v obnově osobních a 
spěšných vlaků na neelektrifikovaných tratích. Už počtvrté proto využíváme 
rámcovou smlouvu s polskou společností PESA Bydgoszcz na maximálně 
160 motorových jednotek RegioFox a objednali jsme dalších 30 vlaků. Jejich 
počet na našich tratích tak dosáhne celkem 106 kusů. Nahradíme další 
dosluhující motoráky, které již neposkytují dostatečný komfort a cestujícím 

nabídneme vyšší pohodlí a více služeb, které žádají,“ říká Michal Krapinec, 
předseda představenstva a generální ředitel Českých drah�   
„Slogan, že chceme pro obyvatele Středočeského kraje moderní veřejnou 
dopravu, myslíme vážně. I proto stále investujeme do obnovy vozového parku 
na středočeské železnici a rozhodli jsme se v rámci její objednávky u dopravce 
České dráhy upřednostnit moderní, bezbariérové a klimatizované vlaky, i 
když to stojí více než staré, ojeté soupravy. Zhruba do tří let chceme nahradit 
na tratích Středočeského kraje staré motoráky moderními jednotkami, 
které Středočechům nabídnou kvalitní dopravu na úrovni 21. století. Jen 
připomenu, že některé motorové vozy řady 810 jsou staré i padesát let“ 
připomíná Petr Borecký, radní pro oblast veřejné dopravy Středočeského 
kraje�
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Mohlo by se hodit
I ty můžeš být pěstounem!
… protože každé dítě potřebuje lásku. Takové 
je heslo nové kampaně na podporu pěstounské 
péče, která má přivést pozornost k proble-
matice pěstounství a rozšířit řady těch, kteří 
obětavě pečují a dávají svou lásku dětem, které 
v životě neměly příliš štěstí.
„Pěstouni jsou skvělí lidé, kterých si neuvěřitelně 
vážím. Rozhodli se věnovat svou lásku a péči dětem, 
které neměly v životě mnoho štěstí. Patří jim za to 
veliké díky. Potřebujeme ovšem jejich řady stále 
rozšiřovat, protože i děti s handicapem, děti s jinou 
barvou kůže, děti věkově starší anebo sourozenecké 
skupiny by měly mít štěstí vyrůstat v láskyplném 
zázemí,“ prohlásila hejtmanka Petra Pecková při 
nedávném slavnostním otevření Centra náhradní 
rodinné péče v budově krajského úřadu�  Nedo-
statek pěstounů v našem kraji se týká dětí všech 
věkových kategorií a s různými potřebami� Zejména 
jde o děti starší šesti a více let, děti jiného než 
majoritního etnika, sourozeneckých skupin nebo 
dětí se specifickými potřebami�
Pěstouni jsou lidé s velkým srdcem� Pečují o děti, 
o které se z nejrůznějších důvodů nemohou nebo 
nechtějí postarat jejich rodiče� Někdy bývá pěs-
tounská péče zaměňována s adopcí� Mezi pěstouny 
a dětmi, o které pečují, však nevzniká příbuzenský 
vztah, naopak, pěstouni musí udržovat kontakt s bio-
logickou rodinou dítěte a musí být také připraveni 
na možnost v každém okamžiku předat dítě zpět 
biologické rodině, je-li tato rodina schopna se o své 
dítě postarat�  O pěstounství panuje také řada mýtů� 
Jedním z nich je přesvědčení, že o děti se může po-
starat pouze manželský pár� Pěstounem se ale může 
stát každý, kdo má dost odvahy, sil, hlavně ale ten, 
kdo je pevně rozhodnut pomoci potřebnému dítěti, 
dát mu svou lásku a zázemí� Pěstouny se mohou stát 
také například stejnopohlavní páry� 

Žádost o zařazení zájemců do 
evidence osob vhodných stát 
se osvojiteli nebo pěstouny/
pěstouny na přechodnou dobu 
se podává u orgánu sociálně-
-právní ochrany dětí příslušného 
obecního úřadu obce s rozší-
řenou působností, podle místa 
trvalého bydliště žadatele (dále 
jen „OSPOD“)� Veškeré potřebné 
informace naleznete na webu 
kraje�

K podání žádosti budete 
potřebovat: 
l doklad o státním občan-
ství (cizinec předloží povolení 

k trvalému pobytu  
na území ČR nebo doklad o hlá-
šení k pobytu na území ČR po 
dobu nejméně 365 dnů);
l zprávu o zdravotním stavu 
(potvrzuje ošetřující lékař, 
příp� odborný lékař žadatele);
l údaje o ekonomických 
a sociálních poměrech (příjmy, 
finanční závazky);
l písemné vyjádření zájemce, 
zda souhlasí  
s tím, aby byl zařazen také do 
evidence Úřadu pro zprostřed-
kování osvojení dětí z ciziny;
l písemný souhlas zájemce, 
že OSPOD je oprávněn zjišťovat 

další potřebné údaje potřebné 
pro zprostředkování NRP;
l písemný souhlas s účastí 
na přípravě k přijetí dítěte do 
rodiny;
l životopis;
l event� další doklady důležité 
pro posouzení žádosti�

OSPOD doplní žádost o další 
dokumenty:
l opis z evidence Rejstříku 
trestů;
l zprávu ze sociálního šetření 
v rodině žadatelů;
l vlastní stanovisko k žádosti�

CO JE POTŘEBA K ŽÁDOSTI O PĚSTOUNSTVÍ

Nové komfortně a neformálně 
vybavené  Centrum náhradní 
rodinné péče na krajském úřadě.
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Chybí vám v obsahu nějaké téma? Chcete se na něco zeptat? Máte připomínky? 
Pište na adresu obce@kr-s.cz.

Informace o krajském úřadě, 
novinky a užitečné informace naleznete:

POL POINT je asistovaná digitální služba -  zjednodušeně virtuální 
služebna Policie České republiky� POL POINTY pomáhají především 
zranitelným obětem trestných činů, ale také svědkům či oznamovatelům 
při komunikaci s policií� Tento unikátní projekt středočeské policie, 
který byl spuštěn v roce 2020 a který spolufinancuje Středočeský kraj, 
získal další ocenění v soutěži DC Future Enterprise Awards v kategorii 
Special Impact Award. Ocenění převzal Václav Kučera, ředitel Policie 
Středočeského kraje� 

Oznámení o spáchání trestného činu nebo jiného protiprávního 
jednání lze podat prostřednictvím POL POINTU� Ten funguje na základě 
videokonferenčního systému� Na straně policie je obsluhován zkušeným 
policistou, který provádí zápis výslechu� Přenos výslechu je šifrován 

a ukládán� POL POINT tak zvyšuje ochranu obětí trestných činů� Právem 
obětí trestných činů je také jejich ochrana před druhotnou újmou, která 
nebývá způsobena trestným činem, ale může vzniknout v důsledku 
obavy z přístupu policie nebo negativním vnímáním samotného procesu 
vyšetřování�  Kvůli strachu z odsouzení okolím nebo pro ovlivnění 
předsudky a mýty, oběť čin často nehlásí� Takovými činy často bývají 
nejen znásilnění nebo jiné sexuálního útoky, ale i domácí násilí a další 
činy, které narušují tělesnou nebo psychickou integritu oběti� Zařízení 
POL POINT proto umožňuje provedení výslechu, aniž by oznamovatel 
musel vstoupit do fyzického kontaktu s policisty�

Středočeská policie získala ocenění za POL POINTY!

Příjemné prožití vánočních svátků a úspěšný vstup do nového roku.PF
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